
بیست وسومین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان به ریاست 

داریوش جاوید و با حضور  رسول فلاحتی نماینده مقام معظم رهبری در استان گیلان 

و امام جمعه رشت، محمد دوستار رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان و سایر 

اعضا برگزار شد.  داریوش جاوید، معاون توسعه و مدیریت منابع دانشگاه آزاد اسلامی 

در این جلسه به چشم انداز برنامه های علمی، آموزشی و پژوهشی واحدهای مختلف 

دانشگاه آزاد اشاره و تصریح کرد: »تقویت فعالیت های پژوهشی برای رفع نیاز های 

کشور و افزایش جذب دانشجوی بین الملل تنها بخشی از برنامه هایی است که در 

راستای تبلور جایگاه این دانشگاه در دستور کار قرار دارد.«  وی خاطرنشان کرد: 

»تولید انواع بذر های اصلاح شده کشاورزی، توسعه واحد های فناور و شرکت های 

دانش بنیان ازجمله اقداماتی است که در دست اجرا قرار دارد.«  در ادامه، فلاحتی 

در این جلسه بر ضرورت مدیریت طرح ها و پایان نامه های دانشگاهی تاکید کرد 

و افزود: »در این رابطه می توان با راه اندازی سامانه ای جامع، مجموع موضوعات 

پژوهشی دانشجویان تحصیلات تکمیلی را به سوی نیاز های واقعی کشور سوق 

داد و خودکفایی علمی را در حوزه  عمل تحقق بخشید.« 

  لزوم توسعه رشته های پزشکی و پیراپزشکی در استان گلستان
نوزدهمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی استان گلستان یکی دیگر 

از جلسات هیات امناهای استانی بود که با موضوع طرح و تصویب بودجه سال 

تحصیلی 1402-1401 به ریاست داریوش جاوید، معاون توسعه و مدیریت منابع 

دانشگاه برگزار شد.  جاوید در این جلسه به سیستم های نرم افزاری راه اندازی شده در 

دانشگاه آزاد اسلامی اشاره کرد و گفت: »سامانه های آموزشیار و پژوهشیار به منظور 

یکپارچه سازی امور آموزشی و پژوهشی دانشجویان در دانشگاه آزاد اسلامی راه اندازی 

شده است.« وی خاطرنشان کرد: »امیدواریم دانشگاه آزاد اسلامی استان گلستان 

رشته های پزشکی و پیراپزشکی را توسعه دهد و در زمینه جذب دانشجوی بین المللی 

و مدارس سما بیش از پیش تلاش کند.« 

  یادگیری تعالی بخش باید رویکرد جدی درحوزه آموزش عالی 

باشد
معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی نیز در هفدهمین جلسه 

هیات امنای استان زنجان گفت: »یادگیری تعالی بخش و بستر سازی اجتماعی یکی 

از دغدغه های مهم دانشگاه است و همه سیاستگذاری ها باید به این سمت باشد.« 

فرزاد جهان بین اظهار کرد: »متاسفانه شاهد بودیم سال گذشته حدود ۵0 درصد 

دانش آموزان در کنکور انتخاب رشته نکردند. به نظر می رسد دلیل بخشی از این عدم 

اقبال اجتماعی به دانشگاه، افزایش نرخ بیکاری در میان تحصیلکردگان دانشگاهی 

باشد.«  وی در بخش دیگری از سخنان خود اظهار کرد: »یکی دیگر از مشکلات حوزه 

تحصیلات دانشگاهی، توجه به تحصیلات کاربردی است که تحصیلات و آموزش 

حافظه محور را به سمت آموزش کاربردی پیش ببریم.«  جهان بین بحث آمایش سرزمینی 

را از مولفه های مهم در توسعه آموزش عالی عنوان کرد و گفت: »بخش دیگری از مشکلات 

حوزه تحصیلات دانشگاهی مربوط به آمایش سرزمینی است که باید به صورت جدی 

مورد توجه مسئولان و دست اندرکاران مربوطه قرار گیرد و آموزش براساس ظرفیت های 

منطقه ای و محلی مورد ارزیابی باشد. اگر چرخه آموزش در کشور مورد توجه قرار نگیرد، 

عدم اقبال اجتماعی به دانشگاه هر روز بیشتر و بیشتر خواهد شد.«  

  بیانیه تعلیم و تربیت اجتماعی الگوی رفتاری دانشگاه آزاد است
بیستمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد خراسان جنوبی نیز به ریاست علی 

سروری مجد نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه، مشاور ریاست و رئیس مرکز حوزه 

ریاست، روابط عمومی و هماهنگی استان ها در واحد بیرجند برگزار شد.  سروری مجد 

در این جلسه بر لزوم تنظیم تفاهمنامه بین استان ها با حوزه و معاونت ذی ربط در 

سازمان مرکزی تاکید کرد و افزود: »دانشگاه آزاد اسلامی در دوره جدید مدیریتی و 

مخصوصا در آغاز گام دوم توجه ویژه ای به مسائل فرهنگی و اجتماعی دارد و به دلیل 

اهمیت این موضوع، بیانیه بسیار مهم نقش دانشگاه در تعلیم و تربیت اجتماعی را ابلاغ 

کرده است.«  وی تاکید کرد: »بیانیه تعلیم و تربیت اجتماعی در حقیقت مانیفست و 

الگوی رفتاری دانشگاهیان دانشگاه آزاد اسلامی است و بیانگر این است که دانشگاه 

آزاد اسلامی نسبت به مسائل اجتماعی بی تفاوت نیست و در این خصوص برای خود 

یک مسئولیت اجتماعی مهم قائل است.«  وی با بیان اینکه نخبگان زیادی روی بیانیه 

تعلیم و تربیت اجتماعی نظر داده اند، افزود: »بیانیه تعلیم و تربیت اجتماعی دانشگاه 

آزاد اسلامی موجب می شود تا تک تک اعضای هیات علمی تکلیف خود را بهتر بدانند، 

به همین دلیل هم این انتظار از دانشکده ها و مدیران گروه های آموزشی وجود دارد که 

محتوای بیانیه را به اطلاع همه برسانند و پیرامون آن و با لحاظ شرایط فرهنگی و بومی 

هر منطقه بحث و بررسی جدی و دقیق صورت بگیرد، بنابراین هرکدام از واحدها باید 

نسبت به اجرای این بیانیه حساس باشند.«  سروری مجد با تاکیدبر اینکه بیانیه تعلیم و 

تربیت اجتماعی یکی از اولویت های بسیار مهم دانشگاه آزاد اسلامی است، تصریح کرد: 

»ایجاد محیط تعالی بخش و موثر در تعلیم و تربیت نسل جوان و رسیدن به دانشگاه تراز 

انقلاب اسلامی مورد تاکید بیانیه تعلیم و تربیت اجتماعی دانشگاه آزاد اسلامی است.«  

  هدایت بدنه علمی دانشگاه به سوی فعالیت های پژوهشی

 بیست ودومین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد استان اصفهان نیز به ریاست جواد 

علمایی، نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در جلسه هیات امنای 

دانشگاه آزاد استان اصفهان در واحد اصفهان برگزار شد.  علمایی در این جلسه با 

بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی در دوره مدیریتی جدید خود به دنبال نظم بخشی 

جدی به دانشگاه است، گفت: »رسیدن به این امر نیازمند تدوین بودجه هایی 

مبتنی بر علم اقتصاد و در عین حال متناسب با نیازهای دانشگاه است. تجربیات 

سال های گذشته به ما کمک کرد تا بودجه  امسال غنای بیشتری داشته باشد.« 

وی با اشاره به تفاوت مدل پرداخت دستمزد در دانشگاه آزاد اسلامی نسبت به دیگر 

دانشگاه ها تصریح کرد: »هدف ما هدایت بدنه علمی دانشگاه به سوی فعالیت های 

پژوهشی است. لذا بخشی از پرداخت ها را به صورت مشوق براساس امتیازدهی به 

فعالیت های علمی ذیل ردیف هایی مانند حق سرآمدی بر مبنای H-index و... درنظر 

گرفته ایم که افزون بر افزایش های سالانه دستمزد محاسبه و پرداخت می شود.«  

 

  دستیابی به بیش از 70 درصد اهداف سند تحول و تعالی دانشگاه

پیام نجفی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان نیز در ادامه این جلسه 

گفت: »از زمان حضور دکتر طهرانچی در مقام رئیس دانشگاه آزاد اسلامی، قواعد 

بودجه نویسی به روز رسانی شده و توجه به درآمدهای غیرشهریه ای بیش از هر زمان 

دیگری در دستورکار قرار دارد. سال گذشته برنامه راهبردی دانشگاه به عنوان »سند 

پنج ساله تحول و تعالی« با تعیین 10 بسته کاری تصویب شد که میزان موفقیت 

دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان در دستیابی به اهداف بسته »ارتقای کیفیت و 

کارآمدی دوره های تحصیلی« 80 درصد، »ارتقای تربیت اخلاقی، معنوی و هویتی« 78 

درصد، »ارتقای پاسخگویی و قابلیت حل مساله« 94 درصد، »توسعه فناوری، نوآوری و 

کارآفرینی« 91 درصد، »ارتقای جایگاه بین المللی و الهام بخشی« 77 درصد، »پیشرفت 

علمی مرجعیت ساز و تمدن آفرین« 84 درصد، »فعالیت منسجم و هم افزای شبکه ای« 

7۵ درصد، »تحول در فرهنگ سازمانی« 78 درصد، »دستیابی به سازمان یادگیرنده« 

47 درصد و »بهره وری و پایداری اقتصادی« 87 درصد بوده و در مجموع به 79 درصد 

از اهداف بسته های کاری سند تحول و تعالی دانشگاه آزاد اسلامی رسیده ایم.«  

  دانشگاه به دنبال تدوین آمایش سند اجتماعی در کشور است

شانزدهمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز نیز با حضور معاون 

امور مجلس و ارتباطات اجتماعی دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد. قربانی گلشن آباد 

در این جلسه با بیان اینکه دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال تدوین آمایش سند اجتماعی 

در کشور است، افزود: »سند تحول و تعالی دانشگاه آزاد اسلامی نیز تدوین شده 

است که دارای اسناد پشتیبان است. در دانشگاه آزاد اسلامی می خواهیم با تدوین 

برنامه ها در جامعه اثرگذار باشیم. دانشگاه آزاد اسلامی استان البرز با افزایش مدارس 

می تواند کمک شایانی به این استان کند. این دانشگاه باید به مسائل اجتماعی ورود 

پیدا کند.« وی در پایان افزود: »دانشگاه آزاد اسلامی صرفا نباید به امور پژوهشی و 

آموزشی بپردازد، بلکه باید ناظر بر مسائل اساسی کشور باشد. این دانشگاه باید با 

استفاده از مزیت استان ها، طرح تعالی بخش دانشگاه را اجرایی کند.«   

  انعقاد تفاهمنامه هایی با صنعت
بیستمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد استان خراسان شمالی هم به ریاست 

علی سروری مجد برگزار شد. او در این جلسه گفت: »با توجه به تاکید ریاست 

دانشگاه مبنی بر تحقق شعار »هر دانشجو، یک تخصص، یک مهارت« دانشگاه آزاد 

اسلامی درصدد است تفاهمنامه هایی با صنعت منعقد سازد تا دانشجویان ضمن 

تحصیل، تخصص لازم را بیاموزند و بتوانند ضمن کسب مهارت، آموزش های لازم و 

تخصصی و راه های اشتغال در جامعه را فرا گرفته و کسب درآمد کنند.«  سروری مجد 

خاطرنشان کرد: »با توجه به تصویب هیات امنای مرکزی در زمینه تامین مسکن 

اعضای هیات علمی و کارکنان، امیدواریم این امر مهم در این استان نیز به مرحله 

اجرا درآید که همکاری و مساعدت استاندار را در این زمینه خواستاریم.«

 

آموزش های حافظه محور باید به یادگیری عمیق بسترساز 
اشتغال منجر شود

هفدهمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد استان آذربایجان شرقی نیز به ریاست 

فرزاد جهان بین معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه در واحد تبریز برگزار شد. 

جهان بین در این جلسه با بیان اینکه نرخ رشد بیکاری در افراد تحصیلکرده در آذربایجان 

شرقی 12.4درصد است درحالی که در غیر تحصیلکرده ها حدود 4 درصد است، تصریح 

کرد: »میزان بیکاری در افراد تحصیلکرده سه برابر افراد غیرتحصیلکرده است که این 

موضوع یکی از علل کاهش اقبال اجتماعی به سمت دانشگاه است.«  جهان بین با 

تاکید بر اینکه آموزش های حافظه محور باید به یادگیری عمیق بسترساز اشتغال منجر 

شود، گفت: »باید تحولاتی در طراحی رشته ها و جریان تدریس ایجاد شود.«  وی با 

بیان اینکه سامانه پژوهشیار رساله ها و پایان نامه ها را به سمت حل مسائل کشور سوق 

می دهد، افزود: »دانشگاه آزاد اسلامی سامانه پژوهشیار را راه اندازی کرده که یکی از 

اهداف آن، انضباط بخشی و جهت دهی پایان نامه ها و رساله ها به سمت حل مسائل 

است.«  معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی با تاکید بر اینکه سرمایه های 

دانشگاه باید به سرمایه مولد تبدیل شود، خاطرنشان کرد: »اقتصاد دانشگاه باید به جای 

شهریه محوری، از بخش پژوهش و دانش بنیان تامین شود. به عنوان نمونه؛ می توان 

با استفاده از ظرفیت استادان دوره های کوتاه مدت تعریف کرد.« 

دانشگاه آمایش تمام استان ها و شهرها را احصا کرد
هجدهمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد استان کرمانشاه هم به ریاست مجید 

مشکینی، مشاور و نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه آزاد در هیات امناهای استانی 

به میزبانی واحد کرمانشاه برگزار شد.  وی گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی از زمان قبول 

مسئولیت دکتر طهرانچی به سمت ارتقای کیفی و حل مسائل جامعه تغییر رویکرد 

داد تا پاسخگوی نیاز های هر منطقه باشد، البته با تغییر هدف، باید هدف جایگزین 

تعیین و نشانه گذاری شود و برای رسیدن به هدف باید برنامه داشته باشیم تا موفق عمل 

کنیم. در دوره مدیریتی جدید اتفاقات خوبی رخ داد که سامانه سپاری، یکپارچه سازی 

فعالیت های مالی، آموزشی و پژوهشی ازجمله مهم ترین اقدامات بود.«  وی افزود: 

»یکی از اقدامات خوب و ارزشمند دیگر موضوع آمایش است که دانشگاه آمایش تمام 

استان ها و شهرها را احصا کرد. این آمایش شامل مسائل مرتبط با رسالت دانشگاه برای 

حل مساله جوامع و شامل موضوعات اقتصادی، سیاسی، اجتماعی، موالید، رشته های 

دانشگاهی و اعضای هیات علمی دانشگاه است. این آمایش زیربنای تصمیمات 

دانشگاه برای فعالیت ها و حرکت خود در هر منطقه، شهر و استان خواهد بود.« 

ارتقای تحول کیفی اصلی ترین رویکرد دانشگاه آزاد است
سیدمحمد بطحایی، معاون آموزش های عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد نیز در 

نوزدهمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد استان چهارمحال وبختیاری گفت: 

»ارتقای تحول کیفی به عنوان اصلی ترین رویکرد دانشگاه آزاد اسلامی، در سند 

تحول در گام دوم دانشگاه تعیین شده است.« 

 تصویب برنامه وبودجه سال 1402-1401 دانشگاه آزاد قم

 هفدهمین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی نیز به ریاست عبدالحسین 

خسروپناه، معاون علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد اسلامی برگزار و ضمن تصویب 

برنامه وبودجه سال 1402-1401 دانشگاه آزاد اسلامی قم، رشته های جدید آمایش 

و ایجاد زمینه های درآمد پایدار مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

مهم ترین هدف دانشگاه، تحقق سند تحول و بهره مندی از 
ظرفیت های موجود

بیست وسومین جلسه هیات امنای دانشگاه آزاد استان مازندران با حضور محمدی لائینی 

نماینده ولی فقیه در استان مازندران و امام جمعه ساری، داریوش جاوید معاون توسعه 

و مدیریت منابع دانشگاه آزاد اسلامی، حسین کرمانیان رئیس دانشگاه آزاد استان 

مازندران و سایر اعضا در واحد ساری برگزار شد. جاوید در این جلسه مهم ترین هدف 

دانشگاه آزاد اسلامی را، تحقق سند تحول و بهره مندی از ظرفیت های موجود دانست.

 چه خبر از دانشگاه

»فرهیختگان«ازجزئیاتتوافقنامه»حمایتازجذباستعدادهایبرتردررشتههایاولویتدار«گزارشمیدهد

وری در دستگاه های اجرایی  نهادینه شدن فرهنگ نخبه پر

کار پژوهشی گروه های جهادی
 برای توسعه مناطق محروم

»فرهیختگان«ازجهادیهایدانشگاهباهنرکرمانگزارشمیدهد

یک والکتر پیز
وز دنیا انرژی ر

 گزارش»فرهیختگان«ازفعالیتدانشجویان

دانشگاهآزادواحدالبرزکهتوانسته اندجدیدترینانرژی

موجوددردنیاراتولیدکنند
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درجلساتهیاتامناهایاستانیچهگذشت؟

وهشی برای رفع نیاز های کشور تقویت فعالیت های پژ


